
24/10/22 Bijeenkomst energie coöperatie WE  
 
Deze 2de bijeenkomst vond plaats in de IJzeren Staven, Bickersgracht 10 en 
werd goed bezocht. Zo’n 70 belangstellenden luisterden naar het verhaal van 
Anne Stijkel, duurzaam gebiedsontwikkelaar (zie onder) en discussieerden mee 
over de oprichting van onze energie coöperatie. 
 
Onze kwartiermaakster, Hanneke van Gent legde nogmaals uit dat de reden voor 
oprichting de wens was om in onze buurt fossielvrije energie te krijgen (“van het gas 
af vóór 2030), waarbij wij, de bewoners, op democratische wijze zelf de beslissingen 
nemen en streven naar een billijke prijs. 
Ons voorbeeld is het Wilhelmina Gasthuis (WG)-gebied, waar ze dit proces in 2018 
aangingen en waar nog dit jaar de voorbereidingen voor de exploitatie starten.  
Hun hele procesgang wordt uitgebreid beschreven op hun website: 
“Plankenzondergas.nl”; een volgens meerdere aanwezigen heldere website die je 
een goed beeld geeft wat ons te wachten staat. 
De eerste stap is oprichting van de energie coöperatie en daartoe zijn de statuten, 
overgenomen van de eerste statuten van het WG en in te zien op onze voorlopige 
website: http://energie.asir.nl. 
 
De hoop was dat we over die statuten zouden kunnen stemmen, maar te weinig 
leden hadden de statuten kunnen bestuderen en daarom is die stemming uitgesteld 
tot een stemming per mail – waarin alleen betalende leden stemrecht hebben: één 
per huishouden. Het streven is nu dat u zeer binnenkort een mail hierover ontvangt 
die u met een reply met uw stem kunt terugsturen. We streven de stemming binnen 
te hebben uiterlijk vóór 15 november. 
Het streven blijft om vóór 30 November naar de notaris te kunnen gaan om tot 
oprichting van de coöperatie te komen (tot 30 November grotere kans op snelle 
subsidiëring) 
 
We hebben intussen al meer dan 200 geïnteresseerden, waarvan zo’n 65 zich lid 
mogen noemen met betaling van het lidmaatschapsgeld (10 euro).  
We hopen in de komende weken dit aantal verder te kunnen verhogen. Immers hoe 
groter het percentage buurtbewoners dat mee wil doen, hoe sterker we staan 
tegenover gemeente, andere overheden en organisaties die we juist nodig zullen 
hebben voor het bereiken van ons doel. 
 
Zoals de mensen van de WG coöperatie (“Het Ketelhuis”) ons adviseerden is onze 
belangrijkste taak nu om te zorgen dat de community (onze buurt) mee gaat doen en 
dat meerdere mensen actief (willen) worden, in welke vorm dan ook.  
Hanneke kan het echt niet alleen aan. 
 
Met die community activatie heeft Anne Stijkel ervaring in haar woonbuurt 
Gaasperdam. In 2020 is daar de “Groene Hub” opgericht met als doel om tot een 
duurzame gebiedsontwikkeling van binnenuit te komen, o.a. fossielvrije energie, in 
hun geval groengas uit poep en GFE (Gaasperdam Slim). Een eerder poging om de 
(gratis)restwarmte van het AMC te gebruiken liep spaak door interventie van 
Vattenfall. 
 
 

http://energie.asir.nl/


 
 
Anne Stijkel sprak over de Donuteconomie, voor het eerst ontwikkeld door 
Oxfordeconoom Kate Raworth, dat de economische welvaart meet door te kijken 
naar de realisatie van een sociaal fundament zonder overschrijding van ecologische 
plafonds. M.a.w. het doel om de behoeftes van iedereen te realiseren binnen de 
draagkracht van de aarde. 
 
Bereiken van plannen zoals de onze, kan alleen als ze van binnenuit komen en er 
een partner-ship komt met buiten. Die democratische transitie staat centraal, met de 
binnenkant van de donut moet het beginnen. En die binnenkant, de buurt, beslist en 
geeft het tempo aan, de buitenkant bv de gemeente of een commerciële 
energiemaatschappij mogen (en moeten) meedoen, maar moeten zich houden aan 
de regels van de buurt. 
Het aanboren van know how in onze eigen buurt is van levensbelang. 
 
De recente uitspraak van minister Jetten, dat in NL warmtenetten voor minstens 51% 
in handen moet komen van de samenleving, de buurten, de energie coöperaties – 
ons streven valt daar mooi mee samen (tot chagrijn van bv Vattenfalls). 
 
Het vormen van de Donut deals, Donut partnerships is niet makkelijk. 
Anne waarschuwde ons om vooraf met name financiële deals te regelen met de 
gemeente. Hierbij haalde ze het voorbeeld aan van het WG, waar het Ketelhuis veel 
geld heeft binnengehaald van landelijke organisaties/overheid, wat vervolgens naar 
Gemeente ging en nu moeten ze voor ieder miljoentje de Gemeente vragen die dan 
weer aanvullende eisen stelt. Dus: vooraf regelen!!! bv door de Gemeente onder de 
neus te wrijven dat ook zij als doel hebben om voor 2030-2050 van het gas af te zijn 
en dat in partnership met ons dat doel sneller wordt bereikt. Voor geïnteresseerden 
staan de sheets/powerpoint plaatjes van Anne op onze website. 
 
Na het praatje van Anne volgde een algemene discussie waar onder andere de 
volgende onderwerpen aan bod kwamen: 

- de naam van onze coöperatie. Nog geen keuze gemaakt. Er staan al voorstellen 
op de website, tijdens de discussie komt nog op: EcoWe (waarbij de We westelijke 
eilanden en/of we=wij, kan zijn) of Warme Reus, opmerkelijk en eigen!!  Iedereen 
kan alsnog andere voorstellen indienen, we zullen ook vóór 15 nov een 
emailstemming houden.  

 

- Er is een bestuur nodig. Hanneke polste reeds Joos Ockels (vrouw van Wubo), die 
denkt daar nog over. Zou een goede kandidaat zijn. Alle aanwezigen wordt 
gevraagd uit te kijken naar bestuursleden en als er iemand geschikt lijkt en het ook 
wil doen graag doorgeven aan Hanneke. Hopelijk kunnen we in de komende 
weken minstens 2 vinden, EN daarnaast is een penningmeester onontbeerlijk. Hun 
profiel zal dan per email aan alle leden worden doorgegeven, waarna ook hierop 
per email gestemd kan worden 

- Er zijn in ieder geval 3 werkgroepen nodig - te weten: 1.beleid/juridisch/financieel, 
2. communicatie  3. techniek.  

- Er zijn drie fases waaraan gewerkt gaat worden met subsidie-ondersteuning om 
professionals in te huren. We beginnen met een verkenningsfase, daarop een  van 



-haalbaarheid en daarop de realisatiefase volgt. Dan spreken we toch snel over 
een periode van rond de 3 jaar. Maar dat gaat niet vanzelf – alleen van 
binnenuit met onze kennis en onze wilskracht! 

- Voor alle 3 de werkgroepen hadden zich binnen de vergadering 2-3 mensen 
opgegeven. We hebben meer mensen nodig. Eerder opgave resulteerde in: negen 
personen die zich zeker willen inspannen tijdelijk of langer. Ook 4 personen voor 
techniek, 4 voor communicatie en 2 voor beleid. We hebben daarnaast mensen 
nodig voor administratie, data-opbouw, energie-support, hand- en spandiensten 
als flyeren, koffie/thee e.d. 

- Bedenk dus of je echt niet wat bij kan dragen, aanmelden kan ook nog in komende 
maanden/jaren. Koplopers ontstaan uit de werkgroepen. Er meldden zich 2 
mensen met ervaring in opzetten van energie coöperaties, dus nuttig voor de 
werkgroep beleid.  

 

- Komende dinsdag 8 november is de start van de werkgroepen, mensen die zich 
hebben opgegeven krijgen een speciale uitnodiging. Met het huidige aantal plus 
diegenen die toch willen komen luisteren heb ik de locatie restaurant Apostrof, 
Planciusstraat hoek Eerste Breeuwersstraat kunnen regelen. Aanvang 
19.30uur. Maar vol is dan wel vol! 

 

- Net als in het WG project zal de kopgroep v.d. werkgroepen veel bedenken en 
uitzetten, maar de leden stemmen en beslissen. In het WG-project vergaderen de 
werkgroepen ongeveer 1x per 2/3 weken. De kopgroep zelf zeker wekelijks. 

- Waarom alleen de Westelijke eilanden? Om een rendabel energiecoöperatie op te 
zetten in een buurt ons de onze - is het al een hele uitdaging om dat met zo’n 1800 
aansluitingen te realiseren. We kunnen in de loop van de tijd als de basis goed is – 
ons fenomeen uitbreiden met Westerdok en eventueel de Zeeheldenbuurt. Daar 
moet natuurlijk ook genoeg animo voor zijn.  

- De verhouding is trouwens 50% koop, 50% huur van grotendeels woon-corporatie 
Lieven de Key en deel particulier. 

- Wederom discussie over of een coöperatie nu echt de beste rechtsvorm is. Zoals 
eerder gezegd: in tegenstelling tot een stichting of vereniging heeft een coöperatie 
binnen de algemene Ledenvergadering ieder lid stemrecht. Hierbij hebben we als 
entiteit een steviger onderhandelingspositie met elkaar en bepalen we samen de 
condities voor het aantrekken van een niet fossiele energiebron. Het is immers 
voor EN van ons. De hele exploitatie zal binnen een BV met een stevig business 
case onderbouwd moeten worden. Hiervoor zullen we dan ook de nodige kennis 
van externe adviseurs moeten betrekken. 

- Mensen van buiten onze buurt kunnen lid worden (bv om ervaring op te doen) 
maar zij kunnen niet stemmen, het is een gebiedsgebonden coöperatie, het betreft 
dus alleen buurtbewoners. 

- Wooncorperatie Lieven De Key is de belangrijkste sociale verhuurder in onze 
buurt. Vanaf dat we coöperatie zijn gaan we ze meer betrekken, maar ook zorgen 
dat niet zij, maar wij de voorwaarden stellen. Hoe groter we zijn hoe sterker we 
staan. 

- De ervaring met projecten is dat velen afwachten, eerst willen zien of het werkt. 
Het idee werd geopperd om als proef straks voor b.v. een blok huizen als eerste 
een pilot uit te zetten.  



- Buitenlandse voorbeelden?? Denemarken begon reeds jaar geleden 40 jaar 
geleden met buurt warmtenet coöperaties!!! 65% vd de Denen koopt zijn warmte 
van een warmtecoöperatie waar hij zelf eigenaar van is. 

- Voorstel het idee ook aan de buitenlandse bewoners (expats) inzicht te geven van 
dit plan. Deels vertaald naar het engels. 

- Info over onze coöperatie in wording ook in de buurtkrant proberen te krijgen. Er 
was wel info verstuurd maar ze hebben nog niet gereageerd – iets voor de 
werkgroep communicatie! 

- Is er een verschil in interesse voor dit plan tussen huurders en kopers??? Het plan 
gaat niet over huur of hypotheek. Iedereen moet voor zijn energie betalen en moet 
nadenken hoe hij mee helpt de klimaatdoelen te halen. 

- Hanneke is ook energiecoach voor haar woonblok waar ze voorzitter van haar 
bewoners-commissie is. Een werkgroep van energiecoaches zou gevormd kunnen 
worden. Het is gunstig en effectief dat meer buurtbewoners zich laten instrueren (1 
cursusdag bij !Woon) tot energiecoach. Ook voor hen die bv nog geen cv-
isolatiefolie hebben – kan dat geregeld worden. Met een infra-rodecamera hopen 
we straks veel tocht- en kierwerk op te sporen en op te lossen. Hiermee kunnen 
we deze komende winter voor hen die dat behoeven praktisch advies bieden. Vaak 
kan je met een dagdeel al van betekenis zijn.  

 
Volgende ledenbijeenkomst: week 47 maandag 21 november. Aanvang 19.30. 
Locatie nog onbekend. Graag aanmelden vóór 15 november zodat we weten 
wat voor ruimte er geregeld moet worden.  
 
Op deze bijeenkomst wordt dan ook bekeken of we voor oprichting naar de notaris 
kunnen. Tijdens deze bijeenkomst zullen de stemuitslagen bekend worden van 
akkoord met de statuten en naamstelling van onze coöperatie. Voorwaarde is 
natuurlijk wel dat we dan ook een bestuur hebben gekozen. Ook lijkt ons dat 70% 
van de stemgerechtigden vóór de oprichting moet kiezen alvorens we die stap 
kunnen nemen. 
 
Zover dit verslag: 
Opgesteld door Roos Perenboom 
Aangevuld en bijgesteld door Hanneke van Gent 
 
 


